
Praha bude pokračovat v opatřeních ke zlepšení kvality ovzduší
 
Městský soud v Praze zrušil v minulém týdnu podstatnou část Programu zlepšování kvality ovzduší aglomerace Praha – CZ01,
vydaného Ministerstvem životního prostředí v květnu roku 2016. Ačkoliv hlavní město Praha nebylo přímým účastníkem soudního
sporu, celou situaci pozorně monitoruje a v činnostech směřujících ke zlepšení ovzduší na svém území bude pokračovat.
 
 
Program zlepšování kvality ovzduší vydaný na základě zákona č. 201/2012  představuje
základní koncepční dokument vymezující opatření pro dosažení příznivého stavu ovzduší
v imisně nejvíce zatížených lokalitách České republiky. Hlavní město Praha dosud nemá
k dispozici písemné odůvodnění rozsudku soudu. Z obdobného zrušujícího verdiktu
Nejvyššího správního soudu ve vztahu k Programu zlepšování kvality ovzduší aglomerace
Ostrava/Karviná/Frýdek-Místek však usuzuje, že důvodem zrušení části programu byla
nedostatečná konkrétnost stanovených opatření, zejména s ohledem na vyčíslení
očekávaného přínosu jednotlivých opatření ke zlepšení kvality ovzduší a sestavení časového
plánu provádění opatření tak, aby bylo možné průběžně kontrolovat jejich plnění. „ Pevně
věříme, že Ministerstvo životního prostředí v krátkém časovém horizontu vytýkané vady programu napraví a jeho aktualizovanou verzi
znovu vydá,“ uvedla radní hl. m. Prahy pro oblast životního prostředí Jana Plamínková.  
  
Hlavní město bude kontinuálně pokračovat v plnění činností směřujících ke zlepšení kvality ovzduší na území města, a to bez ohledu
na skutečnost, že požadavek realizace některých opatření není v současné době právně závazný. Vlastní cíle programu, tedy
dosáhnout ve výhledovém horizontu stavu, kdy na území metropole nebudou překračovány imisní limity stanovené zákonem o
ochraně ovzduší pro jednotlivé znečišťující látky, nebyly soudem zpochybněny a Praha bude aktivně usilovat o jejich naplnění. 
  
 „Zároveň analyzujeme i možnost zavádět další opatření ke zlepšení stavu kvality ovzduší, která samotný program ani před jeho
částečným zrušením nezahrnoval. V běhu je pilotní projekt vyhodnocení vozového parku na území hlavní města Prahy na základě
měření ultrajemných částic vypouštěných z výfuků, jenž má mimo jiné za cíl určit podíl provozovaných vozidel s demontovaným
filtrem pevných částic. Rozpracováno je rovněž i zavedení regulace silniční motorové dopravy v době trvání smogové situace a chceme
se zaměřit i na znečištění ovzduší provozem lodní dopravy,“ sdělila radní Jana Plamínková a dodala:  „ V těchto aktivitách chceme i
nadále pokračovat. Jak ukazují dostupné výsledky měření kvality ovzduší, dochází, i díky dlouhodobé aplikaci řady opatření ze strany
hlavního města Prahy, k postupnému zlepšování stavu ovzduší na území města.“ 
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